



CANADA

COMMUNIQUÉ

No. 46

FOR IMMEDIATE RELEASE
JULY 2, 1970

The Secretary of State for External Affairs, Mr. Mitchell Sharp, announced today the following senior officers of the Departments of External Affairs and of Industry, Trade and Commerce as well as of Canadian diplomatic missions. These are:

Mr. Alfred E. Bissonnet, 55, of Stantec, former Consul General in Indonesia, to become Canadian Ambassador to Indonesia, succeeding Mr. Robert Gagnon. Mr. Bissonnet is currently Director of the Trade Development Service.

Mr. Kenneth C. Brown of Toronto, 45, Deputy Secretary of the Department of External Affairs, to become Canadian Ambassador to Cuba, replacing Mr. John Maynard.

Mr. Pierre Charpentier of Ottawa, 46, the Department of External Affairs "University Visitor" at Laval University during the last academic year, to become Ambassador to Bolivia, replacing Mr. Francois Houde.

Mr. W. Thomas Delworth, 42, of Toronto, of the Department of External Affairs, to become Canadian Ambassador to Indonesia, replacing Mr. A. Bissonnet.

Mr. John A. Dugan, 47, of Lethbridge, Alberta, former Consul in Lyons, to become Canadian Commissioner to Guyana, succeeding Mr. A. J. Macdonnell.

DIPLOMATIC APPOINTMENTS

Mr. Sidney A. Frazer, 45, of Montreal, former Ambassador to Montevideo, to become Canadian Ambassador to Colombia, replacing Mr. J. W. Cleveland.

Mr. Francois-Xavier Houde, 47, of Quebec City, former Consul in Lyons and to Bolivia, to become Consul General in Lyons, replacing Mr. G. D. Macdonnell.

Mr. Ronald M. Macdonnell, 41, of Toronto, B.C., former Consul in New Zealand, to become High Commissioner to New Zealand, replacing Mr. John Macdonnell.

Mr. Allan S. McCall, 45, of St. Catharines, B.C., formerly Consul in London, to become Secretary of State for External Affairs, replacing Mr. Mitchell Sharp.

Mr. Donald S. McNeil, 46, of Halifax, B.C., former Consul in London, to become Canadian High Commissioner to Guyana, replacing Mr. John Macdonnell.

DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS
MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Mitchell Sharp, announced today the appointment of the following senior officers of the Departments of External Affairs and of Industry, Trade and Commerce as Heads of Post of Canadian diplomatic missions. These are:

Mr. Alfred P. Bissonnet, 55, of Stanstead, Quebec, Ambassador in Indonesia, to become Canadian Ambassador to Argentina, succeeding Mr. Robert Choquette. Mr. Bissonnet is a former Director of the Trade Commissioner Service.

Mr. Kenneth C. Brown of Toronto, 45, Deputy Head of European Division of the Department of External Affairs, to become Ambassador to Cuba, replacing Mr. Léon Mayrand.

Mr. Pierre Charpentier of Ottawa, 44, the Department of External Affairs' "University Visitor" at Laval University during the last academic year, to become Ambassador to Peru and to Bolivia, replacing Mr. François Houde.

Mr. W. Thomas Delworth, 41, of Toronto, of the Far Eastern Division of the Department of External Affairs, to be Ambassador to Indonesia, replacing Mr. A. Bissonnet.

Mr. John A. Dougan, 49, of Lethbridge, Alberta, High Commissioner to Guyana, to become High Commissioner to New Zealand, succeeding Mr. R.M. Macdonnell.

Mr. Sidney A. Freifeld, 59, of Toronto, who recently completed a tour of duty as Chargé d'Affaires a.i. of the Embassy in Montevideo to become Ambassador to Colombia, replacing Mr. J.H. Cleveland.

Mr. François-Xavier Houde, 47, of Quebec City, Ambassador to Peru and to Bolivia, to become Consul General in Boston, replacing Mr. S.D. Hemsley.

Mr. Ronald M. Macdonnell, 61, of Vernon, B.C., High Commissioner to New Zealand, to become High Commissioner to Ceylon, replacing Mr. John Timmerman.

Mr. Allan S. McGill, 48, of Smithers, B.C., presently Senior Departmental Assistant to the Secretary of State for External Affairs, to become Canadian High Commissioner to Nigeria, replacing Mr. Paul Malone.

Mr. Donald S. McPhail, 39, of Halifax, N.S., Head of the Commercial Policy Division of External Affairs, to become Ambassador to Venezuela, replacing Mr. Bruce I. Rankin.

Mr. Bruce Rankin, 52, of Brandon, Manitoba, Ambassador to Venezuela and the Dominican Republic, to become Consul General in New York, replacing Mr. R.G.C. Smith. Mr. Rankin was a senior member of the Trade Commissioner Service.

Mr. John A. Stiles, 52, of Fredericton, N.B., Minister (Commercial) at the Embassy in Tokyo to become High Commissioner to Guyana, replacing Mr. John Dougan. Mr. Stiles was a senior member of the Trade Commissioner Service.

.....
Mr. Paul Malone, 55, Canadian High Commissioner to Nigeria, will become External Affairs Representative on the Directing Staff of the National Defence College in Kingston, Ontario.

.....
Biographical notes are attached.

ALFRED PIKE BISSONNET

Mr. Bissonnet was born in Stanstead, Quebec, on August 14, 1914. He attended Bishop's University from which he received a B. A. degree in 1936.

From 1936 to 1946, he worked for the Shawinigan Water and Power Co. in Montreal, except for the war years when he served in Europe as a Lieutenant in the Canadian Army.

Mr. Bissonnet joined the Trade Commissioner Service in 1946 and served in Ottawa and abroad in Rome, Athens, Karachi, Stockholm and Tokyo. From 1963 to 1966, he was Director of the Trade Commissioner Service. In 1966 he became Director of the Manpower Division of the Treasury Board. The following year he joined the Department of External Affairs and was appointed Canadian Ambassador to Indonesia.

Mr. Bissonnet is married to Marcella Despujols and has two children.

KENNETH CHARLES BROWN

Mr. Brown was born in Ann Arbor, Michigan, U. S. A. on February 13, 1925. He studied at the University of Toronto from which he received a B. A. in 1944. That year he joined the Canadian Army and served in Northwestern Europe. After his discharge from the Armed Services in 1946, he proceeded to Oxford on a Rhodes Scholarship receiving a B. A. from that institution in 1948.

Mr. Brown joined the Department of External Affairs in July 1948; after a tour of duty in Ottawa he was posted to Havana in 1951 and to Bern in 1957. In 1963 he was named Counsellor at the Canadian Embassy in Washington, D. C. and on his return to Ottawa in 1967 was appointed Head of the East Europe Section of European Division in the Department.

Mr. Brown is married (Ruth Johnson) and has four children.

PIERRE CHARPENTIER

Mr. Charpentier was born in Ottawa on December 26, 1925.

In 1943 he obtained a B. A. degree from Montreal University and from 1943 to 1946 he followed courses in philosophy at the College Dominicain in Ottawa. Later on he took up the study of law at Montreal University and in 1949 received the degree of LL. L. The same year he was called to the Bar of the Province of Quebec. He subsequently studied at Oxford as a Rhodes scholar, receiving a B. A. and an M. A. in 1951.

While pursuing his studies Mr. Charpentier was correspondent for "Le Droit" in Ottawa (1944-1952); headed the Press Services of the Jeunesse Ouvrière Catholique (1946-1948) in Montreal and in London, had an assignment with the International Services of the B.B.C. (1950-1951).

Mr. Charpentier joined the Department of External Affairs in 1952 and since then has had a number of assignments in Ottawa, and abroad in Madrid and Warsaw. In July 1965, he became Counsellor of the Canadian Delegation to the Organization for Economic Co-operation and Development in Paris. During the 1969-1970 academic year, he was "University Visitor" at Laval University in Quebec.

Mr. Charpentier is married (Marion Tanco) with three children.

WILLIAM THOMAS DELWORTH

Mr. Delworth was born in Toronto on February 24, 1929.

He studied at the University of Toronto from which he received a B. A. degree in 1951 and an M. A. degree in 1956.

Mr. Delworth joined the Department of External Affairs in July 1956. After a tour of duty in Ottawa, he was posted to Stockholm in 1959 where he served as Second and then First Secretary. Afterwards he was sent to Saigon (1963) to become adviser to the Canadian Commissioners on the International Commission for Supervision and Control in Vietnam. Since his return to Ottawa in 1964 Mr. Delworth has been assigned to our Far Eastern Division, where he has had primary departmental responsibility for Indochinese affairs.

Mr. Delworth is married to Pamela Green Osler.

JOHN ALPINE DOUGAN

Mr. Dougan was born in Lethbridge, Alberta on April 7, 1921.

After studying at the University of Alberta, from which he obtained a B. A. degree in 1942, he attended Oxford University as a Rhodes Scholar graduating with a B. A. degree in 1948.

During the war Mr. Dougan enlisted in the Canadian Army (1942) and served in the United Kingdom, Sicily, Italy and Northwestern Europe; he was awarded the Military Cross and Bar and was discharged in 1945 as a Major. On his return from Oxford he was employed with the Department of the Secretary of State (Citizenship Branch).

Mr. Dougan joined the Department of External Affairs in June 1949 and since then has had a number of assignments in Ottawa as well as abroad (Lima (1951), Colombo (1956) and Canberra (1958)). After a tour of duty in Montevideo as our Chargé d'Affaires, he became in 1967 Canadian High Commissioner to Guyana.

Mr. Dougan is married (Rie Koopman) with four children.

SIDNEY ALLAN FREIFELD

Mr. Sidney Allan Freifeld was born in Toronto on September 2, 1910.

Mr. Freifeld attended the University of Toronto from which he received a B. Comm. (1932), the London School of Economics (1932-34), and the Institut International d'Epargne (Milan) 1935.

From 1935 to 1938 he worked for the International Institute of Agriculture (Rome and Milan) as an economist. In 1939 he became correspondent for the "New York Herald Tribune" and the "Toronto Star" and later entered the employ of the American Jewish Committee in New York as its Press Officer. From 1942 to 1947 he was Deputy Director and Director of the New York operations of the Canadian Information Service.

Mr. Freifeld joined the Department of External Affairs in 1947 and was soon assigned to the Canadian Permanent Delegation to the United Nations as Information Officer. In 1951, he was recalled to Ottawa. Mr. Freifeld then held diplomatic posts in Mexico City (1955 to 1958) and in Dublin (1958-1960). During 1961-1962 he took part in the National Defence College course in Kingston, Ontario and from 1964 to 1969 was attached to the Canadian Permanent Mission to the United Nations as Counsellor. Mr. Freifeld recently completed a tour of duty as Chargé d'Affaires at the Canadian Mission in Montevideo, Uruguay.

Mr. Freifeld is married to Crenia Sandler and has two children.

JOSEPH FRANCOIS-XAVIER HOUDE

Joseph François-Xavier Houde was born in Quebec City on September 9, 1922. He studied, at the secondary level, at the Quebec Seminary from which he received his B. A. degree in 1941. After a period of employment with the Industrial Life

Insurance Co. he resumed his studies and in 1949 received an M. A. in Sociology from Laval University; during that year he was also editor of "L'Eclaireur" in Beauceville, Quebec.

Mr. Houde joined the Department of External Affairs in September 1949. He served in Ottawa as well as abroad at our embassies in Brussels and in Athens and as a member of Canadian delegations to the North Atlantic Council and the Organization for European Economic Co-operation in Paris. In June 1961 he was named Chargé d'Affaires a.i. and Consul at the Canadian Embassy in Montevideo. In 1965 he was appointed Canadian Ambassador to Peru and Bolivia.

Mr. Houde is married to Yolande Chabot and has seven children.

RONALD MACALISTER MACDONNELL

Mr. Macdonnell, who was born in Vernon, B. C. on May 11, 1909, studied at the University of Manitoba (B. A.) and at Oxford (B. A.).

Mr. Macdonnell joined the Department of External Affairs in 1934 and was posted in 1935 to Washington and in 1943 to Kuibyshev, U. S. S. R. From 1944 to 1947 he was the Department's Representative on the Permanent Joint Board of Defence after which he was named Chargé d'Affaires a.i. in Prague. In 1950, he was transferred to our Embassy in Paris where he was Minister till 1952.

On Mr. Macdonnell's return to Ottawa he was appointed Assistant Under-Secretary of State for External Affairs. In 1954 he became Canada's first Commissioner on the International Commission for Supervision and Control in Cambodia and after this tour of duty, was promoted to Deputy Under-Secretary of State for External Affairs. After serving in 1957 and in 1958 as Canadian Ambassador to the United Arab Republic Mr. Macdonnell was elected in 1959 Secretary General of the International Civil Aviation Organization. On returning to the Department in 1964 he was Appointed Ambassador to Indonesia; he has been High Commissioner to New Zealand since 1967.

Mr. Macdonnell is married (Elizabeth Jackman) and has four children.

THOMAS PAUL MALONE

Born in Edmonton on February 8, 1915, Mr. Malone studied at the University of Alberta from which he received a

B. A. degree in 1936. From 1936 to 1942 he was engaged in the journalistic field in Canada as a member of the editorial staff of the "Edmonton Journal" and of the "Vancouver Daily Province"; in the United Kingdom with the "Evening News" of Leeds and the "Times" of London; and in Australia with the "Melbourne Argus" and "Sydney Sun". During this period he was awarded a Commonwealth Press Union Exchange Fellowship.

During World War II, Mr. Malone was representative of the Wartime Information Board (later the Canadian Information Service) in Canberra.

Mr. Malone joined the Department of External Affairs in July 1946 and saw service abroad in Canberra, in Washington and in The Hague. In 1962 Mr. Malone became Canadian Ambassador to Iran and since June 1967 has been High Commissioner to Nigeria and Sierra Leone and Ambassador to Dahomey.

ALLAN SYDNEY MCGILL

Mr. McGill was born in Smithers, B. C. on February 1, 1922. In 1941 he enlisted in the Royal Canadian Air Force with which he served in Normandy and in Germany as flight controller; he was discharged in 1945 as a Flight Lieutenant.

At the end of hostilities Mr. McGill attended the University of British Columbia until his graduation in 1948 when he joined the Department of External Affairs. He has served abroad with the Department in Pretoria (1950), New Delhi (1957) and Tokyo (1962). In August 1965 he was named Canadian High Commissioner to Tanzania. During his various tours of duty in Ottawa, he was Executive Assistant to the Secretary of State for External Affairs (1955), Executive Assistant to the Director General of the External Aid Office (1960) and, since his return from Dar-es-Salaam in 1967, has been the Department's Senior Assistant to the Secretary of State for External Affairs.

Mr. McGill is married to Jessie Smith Hunter and they have three children.

DONALD SUTHERLAND MCPHAIL

Mr. McPhail was born in Halifax on May 26, 1931.

He attended the University of New Brunswick from which he received a B. A. and an M. A. He also studied at the University of The Netherlands in Leyden and at the London School of Economics.

During 1955 he worked as an economist for the DuPont Co. of Canada Ltd.

Mr. McPhail joined the Department of External Affairs in 1956, his first assignment abroad being at our Embassy in Paris (1957-1961). After a period of duty in Ottawa he was sent to Geneva in 1964 as a member of the Canadian Delegation to the 1964-1965 GATT Negotiating Conference, and in October 1966 was transferred to the Canadian Permanent Mission to the European Office of the United Nations, also in Geneva. Back in Ottawa in 1967 he was assigned to the Department's Economic Division which he later headed under its new name of Commercial Policy Division.

Mr. McPhail is married to Ruth Tracy and they have three children.

BRUCE IRVING RANKIN

Mr. Rankin was born in Brandon, Manitoba on March 20, 1918. He attended the University of Alberta from which he graduated in 1941 with a B. Comm. degree. After completing his studies, he enlisted in the Royal Canadian Navy serving in the Pacific and in the Atlantic. He was discharged in 1945 as a Lieutenant Commander.

Mr. Rankin spent the greater part of his Public Service career with the Trade Commissioner Service which he joined in 1945 and with which he served in Sydney, Shanghai, Bombay, Madrid, Bern, and New York where he was Deputy Consul General from 1959 to 1964. He transferred to the Department of External Affairs in 1964 and was appointed in that year as Ambassador to Venezuela and to the Dominican Republic. He has represented Canada on a number of occasions on the Economic and Social Committee of the United Nations General Assembly.

Mr. Rankin is married to Mona Miller and they have three children.

JOHN ALEXANDER STILES

Mr. Stiles was born in Fredericton, N. B. on January 26, 1918. He was educated at the University of Toronto from which he received a B. Comm. degree in 1941.

After completing his studies, Mr. Stiles enlisted in the Canadian Army and served in England, France, Belgium, Holland and Germany; he was discharged with the rank of Staff Captain in 1945 when he joined the Trade Commissioner Service.

Mr. Stiles has served abroad in New York (1946), Caracas (1948), Bonn (1957) and Sydney (1963). From 1954 to 1957 he was in Ottawa as Assistant Director of the Trade Commissioner Service. Since 1967 he has been Minister (Commercial) at our Embassy in Tokyo.

Mr. Stiles is married to Margaret Celia Buckley and has three children.



CANADA

É. u. Q. i. n. u. m. m. o. c.

no 46

POUR DIFFUSION IMMEDIATE
LE 2 JUILLET 1970

NOMINATIONS DIPLOMATIQUES

DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS
MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

Monsieur Mitchell Sharp, secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, annonce que les agents supérieurs du Ministère des Affaires extérieures et du Ministère de l'Industrie et du Commerce dont les noms suivent ont été nommés chefs de mission du Canada à l'étranger:

M. Alfred P. Bissonnet, 55 ans, originaire de Stanstead (Québec), Ambassadeur en Indonésie, a été nommé Ambassadeur du Canada en Argentine et succédera ainsi à M. Robert Choquette. M. Bissonnet est un ancien directeur du Service des commissaires du commerce.

M. Kenneth C. Brown, 45 ans, originaire de Toronto, sous-chef de la Direction des affaires européennes du Ministère des Affaires extérieures, a été nommé Ambassadeur du Canada à Cuba et ainsi remplacera M. Léon Mayrand.

M. Pierre Charpentier, 44 ans, originaire d'Ottawa, qui était au cours de la dernière année scolaire détaché auprès de l'Université Laval par le Ministère des Affaires extérieures, a été nommé Ambassadeur du Canada au Pérou et en Bolivie. Il remplacera M. François Houde.

M. W. Thomas Delworth, 41 ans, originaire de Toronto, de la Direction des affaires d'Extrême-Orient au Ministère des Affaires extérieures, a été nommé Ambassadeur du Canada en Indonésie et remplacera ainsi M. A. Bissonnet.

M. John A. Dougan, 49 ans, originaire de Lethbridge (Alberta), présentement Haut-commissaire du Canada en Guyanne, a été nommé Haut-commissaire du Canada en Nouvelle-Zélande et remplacera ainsi M. R.M. Macdonnell.

M. Sidney A. Freifeld, 54 ans, originaire de Toronto, qui fut récemment chargé d'affaires a.i. de l'Ambassade du Canada à Montevideo, a été nommé Ambassadeur en Colombie et remplacera ainsi M. J.H. Cleveland.

M. François-Xavier Houde, 47 ans, originaire de Québec, présentement Ambassadeur du Canada au Pérou et en Bolivie, a été nommé Consul général à Boston et remplacera ainsi M. S.D. Hemsley.

M. Ronald M. Macdonnell, 61 ans, originaire de Vernon (C.-B.), présentement Haut-commissaire du Canada en Nouvelle-Zélande, a été nommé Haut-commissaire du Canada au Ceylan; il remplacera M. John Timmerman.

M. Allan S. McGill, 48 ans, originaire de Smithers (C.-B.), présentement l'adjoint principal du Ministère auprès du Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, a été nommé Haut-commissaire du Canada au Nigeria et succédera ainsi à M. Paul Malone.

M. Donald S. McPhail, 39 ans, originaire de Halifax (N.-E.), chef de la Direction de la politique commerciale du Ministère des Affaires extérieures, a été nommé Ambassadeur du Canada au Venezuela et remplacera ainsi M. Bruce I. Rarkin.

M. Bruce Rankin, 52 ans, originaire de Brandon (Manitoba), présentement Ambassadeur du Canada au Venezuela et en République dominicaine, a été nommé Consul général à New-York et remplacera M. R.G.C. Smith.

M. Rankin, a été haut fonctionnaire du Service des délégués commerciaux.

M. John A. Stiles, 52 ans, originaire de Fredericton (N.-B.), Ministre (affaires commerciales) à l'Ambassade du Canada à Tokyo, a été nommé Haut-commissaire du Canada en Guyane et remplacera ainsi M. John Dougan. M. Stiles a été haut fonctionnaire du Service des délégués commerciaux.

M. Paul Malone, 55 ans, présentement Haut-commissaire du Canada au Nigeria, a été nommé représentant du Ministère des Affaires extérieures au sein du personnel de direction du Collège de la défense nationale à Kingston (Ontario).

Des notices biographies sont annexées.

ALFRED PIKE BISSONNET

Né à Stanstead au Québec, le 14 août 1914, M. Bissonnet fait ses études à l'Université Bishop où il obtient en 1936 un baccalauréat ès arts.

De 1936 à 1946, M. Bissonnet est à l'emploi de la Shawinigan Water and Power Co. à Montréal sauf pendant la guerre alors qu'il fait son service militaire en Europe en qualité de lieutenant dans l'Armée canadienne.

C'est en 1946 que M. Bissonnet se joint aux rangs du Service des délégués commerciaux qui l'envoie en poste successivement à Rome, à Athènes, à Karachi, à Stockholm et à Tokyo. De 1963 à 1966, il occupe le poste de directeur de ce Service. En 1966, il se voit détaché au Conseil du trésor pour y prendre la direction de la Division de la main-d'oeuvre. L'année suivante, il entre au Ministère des Affaires extérieures et devient Ambassadeur du Canada en Indonésie.

M. Bissonnet est marié à Marcella Despujols et est père de deux enfants.

KENNETH CHARLES BROWN

Né à Ann Arbor, Michigan, Etats-Unis, le 13 février 1925, M. Brown fit ses études à l'Université de Toronto qui lui décerna un baccalauréat ès arts en 1944. La même année, il s'enrôla dans l'Armée canadienne et servit en Europe du Nord. Après sa démobilisation en 1946, il retourna étudier à Oxford grâce à une bourse Rhodes et y reçut un autre baccalauréat ès arts en 1948.

M. Brown entra au Ministère des Affaires extérieures en juillet 1948; après une courte affectation à Ottawa, il fut envoyé en poste à la Havane en 1951 et à Berne en 1957. En 1963 il a été nommé Conseiller à notre Ambassade à Washington, D. C., et à son retour à Ottawa en 1967, il devint chef de la section orientale de notre Direction de l'Europe.

M. Brown est marié à Ruth Johnson et est père de quatre enfants.

PIERRE CHARPENTIER

M. Charpentier est né à Ottawa le 26 décembre 1925.

En 1943 il obtint son baccalauréat ès arts de l'Université de Montréal et de 1943 à 1946, il poursuivit ses études en

philosophie au Collège dominicain d'Ottawa. Par suite, il entreprit des études en droit à l'Université de Montréal et obtint une licence en droit en 1949. La même année, il fut accepté au Barreau du Québec. Grâce à une bourse Rhodes, il étudia aussi à Oxford où il reçut, en 1951, un baccalauréat ès arts et une maîtrise ès arts.

Au cours de ses études, M. Charpentier collabora au "Droit" d'Ottawa (1944-1952), dirigea le Service de presse de la Jeunesse Ouvrière Catholique (1946-1948) à Montréal et fut affecté à la section internationale de la B. B. C. pour s'occuper d'émissions à destination du Canada (1950-1951) lors de son séjour à Londres.

C'est en 1952 que M. Charpentier se joignit aux rangs du Ministère des Affaires extérieures. Au sein de ce Ministère, il occupa des postes à Ottawa et à l'étranger où il fut envoyé à Madrid (1954) et à Varsovie (1957). En juillet 1965, il fut nommé conseiller de la Délégation du Canada près l'Organisation de coopération et de développement économiques à Paris. Pendant l'année scolaire 1969-1970, il était professeur invité à l'Université Laval.

M. Charpentier est marié à Marion Tantot et est père de trois enfants.

WILLIAM THOMAS DELWORTH

Né à Toronto le 24 février 1929, M. Delworth fit ses études à l'Université de Toronto d'où il obtint un baccalauréat ès arts en 1951 et une maîtrise ès arts en 1956.

M. Delworth est entré au Ministère des Affaires extérieures en juillet 1956. Après une affectation à Ottawa, il fut envoyé à Stockholm en 1959 où il était d'abord Deuxième puis, plus tard, Premier secrétaire. Il fut ensuite (1963) Conseiller des commissaires canadiens, membres de la Commission internationale pour la Surveillance et le Contrôle au Vietnam. A son retour de Saïgon en 1964, M. Delworth fut affecté à notre direction de l'Extrême-Orient où il était le principal responsable des relations du Canada avec l'Indochine.

M. Delworth est marié à Pamela Green Osler.

JOHN ALPINE DOUGAN

M. Dougan est né à Lethbridge, Alberta, le 7 avril 1921.

En 1942, à la fin de ses études à l'Université de l'Alberta, il obtint un baccalauréat ès arts; il étudia aussi

à Oxford grâce à une bourse Rhodes et y reçut un autre baccalauréat ès arts en 1948.

Pendant la guerre, M. Dougan s'enrôla dans l'Armée canadienne (1942), il fit partie des troupes de combat qu'on envoya au Royaume-Uni, en Sicile, en Italie et au Nord-Ouest de l'Europe; et il se mérita la Croix militaire. Il fut démobilisé en 1945, alors qu'il était major. Après son séjour à Oxford il travailla à la Direction de la Citoyenneté du Secrétariat d'Etat.

C'est en juin 1949 que M. Dougan entra au Ministère des Affaires extérieures. Au sein de ce Ministère, il occupa des postes à Ottawa et à l'étranger; des postes à Lima (1951) à Colombo (1956), et à Canberra (1958). Après avoir été Chargé d'affaires a.i. (1964) à Montevideo, il devint en 1967 Haut-commissaire du Canada en Guyane.

M. Dougan est marié à Rie Koopman et est père de quatre enfants.

SIDNEY ALLAN FREIFELD

M. Sidney Freifeld est né à Toronto le 2 septembre 1910; il fit ses études à l'Université de Toronto, où il reçut en 1932 un baccalauréat en sciences commerciales, à la London School of Economics (1932-1934) et à l'Institut International d'Epargne de Milan (1935).

De 1935 à 1938, il travailla à l'Institut International d'Agriculture (Rome et Milan) en tant qu'économiste. L'année suivante, il devint correspondant pour le "New York Herald Tribune" et pour le "Toronto Star", et de 1939 à 1941 fut l'agent de presse de l'American Jewish Committee, à New York. De 1942 à 1947, il était Directeur-adjoint et Directeur du bureau new-yorkais du Service d'information du Canada.

M. Freifeld entra au Ministère des Affaires extérieures en 1947, et fut bientôt affecté à la Mission permanente du Canada près les Nations-Unies en qualité d'agent d'information, et ce, jusqu'en avril 1951 alors qu'il fut rappelé à Ottawa. Par la suite, il fut envoyé en poste à nos ambassades à Mexico (1955-1958) et à Dublin (1958-1960). Ensuite, 1961-1962, il fit un stage d'études au Collège National de la Défense à Kingston en Ontario. Il retourna à notre Mission auprès des Nations-Unies, où il fut conseiller de 1964 à 1969. Au cours de l'année 1969, il fut nommé Chargé d'affaires a.i. de notre Mission à Montevideo.

M. Freifeld est marié à Crenia Sandler et il est père de deux enfants.

JOSEPH FRANCOIS-XAVIER HOUDE

M. François-Xavier Houde, né à Québec le 9 septembre 1922, fit ses études secondaires au Séminaire de Québec, où il obtint un baccalauréat ès arts en 1941. Par la suite il travailla pendant deux ans pour la Compagnie d'Assurance Industrielle Ltée. A la fin de ses études en sociologie, il reçut en 1949 une maîtrise ès arts de l'Université Laval tout en étant, la même année, Rédacteur en chef de "l'Eclaireur" à Beauceville.

M. Houde entra au Ministère des Affaires extérieures en septembre 1949. Il occupa des postes à Ottawa et fut envoyé en mission à nos ambassades à Bruxelles et à Athènes et aux délégations du Canada auprès du Conseil de l'Atlantique Nord et auprès de l'Organisation européenne de coopération économique à Paris. En juin 1961, il fut nommé Chargé d'affaires a.i. et Consul de notre Mission à Montevideo. Après un court séjour à la Centrale, il devint, en 1965, Ambassadeur du Canada au Pérou et en Bolivie.

M. Houde est marié à Yolande Chabot, et est père de sept enfants.

RONALD MACALISTER MACDONNELL

M. Macdonnell est né à Vernon, C.B., le 11 mai 1909; il fit ses études à l'Université du Manitoba (baccalauréat ès arts) et à Oxford (baccalauréat ès arts).

M. Macdonnell entra au Ministère des Affaires extérieures en 1934 et fut envoyé en poste à Washington en 1935 et à Kouibychev en U. R. S. S. en 1943. De 1944 à 1947, il était le représentant du Ministère à la Commission permanente canado-américaine de défense, après quoi, il devint Chargé d'affaires a.i. à Prague. En 1950, il fut muté à notre Ambassade à Paris où il détenait le rang de Ministre.

A son retour à Ottawa en 1952, M. Macdonnell devint Sous-secrétaire d'Etat adjoint aux Affaires extérieures. En 1954, il devint le premier Commissaire canadien à participer aux travaux de la Commission internationale pour la Surveillance et le Contrôle au Cambodge. Par la suite, il fut promu au rang de Sous-secrétaire d'Etat suppléant. Avant d'assumer en 1959 les fonctions de Secrétaire général de l'Organisation de l'aviation civile internationale, il fut en 1957 et en 1958 Ambassadeur du Canada à la République Arabe Unie. Lors de son retour au Ministère en 1964, il fut nommé Ambassadeur en Indonésie. Il est Haut-commissaire en Nouvelle-Zélande depuis 1967.

M. Macdonnell est marié à Elizabeth Jackman et est père de quatre enfants.

ALLAN SYDNEY MCGILL

M. McGill est né à Smithers, C.B., le 1^{er} février 1922 et en 1941 il s'enrôla dans l'Aviation canadienne et servit en Normandie et en Allemagne en tant que contrôleur aérien; il fut démobilisé en 1945 alors qu'il était lieutenant de section.

Une fois la guerre terminée, il fit ses études à l'Université de la Colombie-Britannique qui lui décerna en 1948 un baccalauréat ès arts.

Après ses études, M. McGill entra au Ministère des Affaires extérieures. Avec ce Ministère, il fut envoyé en mission à Pretoria (1950), à la Nouvelle Delhi (1957) et à Tokyo (1962) en qualité de Conseiller. En août 1965, il fut nommé Haut-commissaire du Canada en Tanzanie. Pendant ses affectations à l'administration centrale, il occupa, en 1955, le poste de chef de cabinet au Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures et, en 1960, celui d'adjoint principal du Directeur général du Bureau de l'Aide extérieure. Depuis son retour de Dar-es-Salaam en 1967, il est l'adjoint principal du Ministère auprès du Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures.

M. McGill est marié (Jessie Smith Hunter) et est père de trois enfants.

DONALD SUTHERLAND MCPHAIL

M. McPhail est né à Halifax le 26 mai 1931 et il fit ses études à l'Université du Nouveau-Brunswick qui lui décerna un baccalauréat ès arts et une maîtrise ès arts. Il étudia également à l'Université des Pays-Bas à Leyden et à la London School of Economics.

Après ses études, M. McPhail travailla pour la Dupont Co. of Canada Ltd. en tant qu'économiste.

M. McPhail entra au Ministère des Affaires extérieures en 1956 et c'est à notre Ambassade à Paris qu'il eut son premier poste à l'étranger (1957-1961). Après une affectation à Ottawa, il fut envoyé à Genève afin de participer à la Délégation canadienne à la Conférence du GATT (1964-1965) et, en octobre 1966, il fut muté à notre Mission permanente auprès de l'Office européen des Nations-Unies qui est également à Genève. De retour à Ottawa en 1967, il fut affecté à la Direction des Affaires commerciales du Ministère, direction qu'il dirigea plus tard lorsqu'elle changea de nom pour devenir la Direction de la Politique commerciale.

M. McPhail est marié à Ruth Tracy et ils ont trois enfants.

BRUCE IRVING RANKIN

Né à Brandon, au Manitoba, le 20 mars 1918, M. Rankin fit ses études à l'Université de l'Alberta qui lui décerna en 1941 un diplôme de baccalauréat en sciences commerciales.

Une fois ses études terminées, M. Rankin s'enrôla dans la Marine canadienne où il fit partie des troupes envoyées dans le Pacifique et l'Atlantique. Il fut démobilisé en 1945, alors qu'il était Lieutenant-Commander.

M. Rankin passa la plus grande partie de sa carrière avec le Service des délégués commerciaux auquel il se joignit en 1945. Avec cet organisme il fut envoyé en poste à Sydney (1946), à Changhaï (1948), à Bombay (1951), à Madrid (1954), à Berne (1956) et à New York (1959) en qualité de Consul général adjoint. C'est en 1964 qu'il passa au Ministère des Affaires extérieures pour devenir Ambassadeur du Canada au Vénézuéla et en République dominicaine. Il a aussi à maintes occasions représenté le Canada à la Commission économique et sociale de l'Assemblée générale des Nations-Unies.

M. Rankin est marié à Mona Miller et ils ont trois enfants.

JOHN ALEXANDER STILES

M. Stiles est né à Frédéricton, N.B., le 26 janvier 1918, et il fit ses études à l'Université de Toronto d'où il obtint en 1941 un diplôme de baccalauréat en sciences commerciales.

Après ses études, M. Stiles s'enrôla dans l'Armée canadienne et fit partie des troupes qu'on envoya en Angleterre, en France, en Belgique, en Hollande et en Allemagne; il fut démobilisé en 1945 alors qu'il était capitaine et la même année entra au Service des délégués commerciaux. M. Stiles fut alors envoyé en poste à New York (1946) et à Caracas (1948). A son retour à Ottawa en 1954, il fut nommé directeur adjoint du Service des délégués commerciaux. Par la suite, il fut muté à Bonn (1957) et à Sydney (1963) en tant que Conseiller commercial. Depuis 1967, il est l'ministre (commercial) à notre Ambassade à Tokyo.

M. Stiles est marié à Margaret Celia Buckley et est père de trois enfants.

THOMAS PAUL MALONE

Né à Edmonton le 8 février 1915, M. Malone fit ses études à l'Université de l'Alberta de laquelle il reçut, en 1936, un baccalauréat ès arts. Au cours des années qui suivirent (1936-1942) il oeuvra dans le domaine de l'information et du journalisme et fit partie du bureau de rédaction du "Edmonton Journal" et du "Vancouver Daily Province". Il travailla également en Grande-Bretagne avec le "Evening News" de Leeds et le "Times" de Londres et en Australie avec le "Melbourne Argus" et le "Sydney Sun". Pendant cette période il se mérita le Commonwealth Press Union Exchange Fellowship.

Durant la 2^{ième} guerre mondiale, M. Malone participa aux travaux de la Commission de l'information en temps de guerre (qui devint le Service canadien de l'Information) à Canberra.

M. Malone entra au Ministère des Affaires extérieures en juillet 1946 et fut affecté à l'étranger: à Canberra, à Washington et à la Haye. En 1962, M. Malone devint Ambassadeur du Canada en Iran et depuis juin 1967, il est Haut-commissaire en Nigéria et au Sierra Leone et Ambassadeur au Dahomey.